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The experimental elastic scattering angular distributions data of α particles on 28Si target
nucleus in the energy range from 12.7 to 240 MeV are analyzed using FRESCO code. The analysis
in the framework of the optical model (OM) has been performed in two different potential sets.
Within the double folding model (DFM), we utilize the created real optical potential using a
density-dependent version of M3Y interactions (BDM3Y1) based on the G-matrix elements of the
Paris nucleon–nucleon (NN) potential. The renormalization factor of the folded potential Nr has
been extracted and its energy dependence has been determined. Energy dependence of real (V ) and
imaginary (W ) potential parts as well as total reaction cross sections σR has been investigated.
The (real and imaginary) potential volume integrals (JV and JW ) as well as the χ2/N values have
been obtained for 14 energies.

Представлен анализ экспериментальных данных по угловым распределениям в упругом рас-
сеянии α-частиц на мишени 28Si в диапазоне энергий от 12,7 до 240 МэВ, проведенный с помо-
щью кода FRESCO. Анализ в рамках оптической модели сделан для двух различных наборов
потенциалов. В рамках модели двойного фолдинга использован реальный оптический потен-
циал, который был построен на основе зависящей от плотности версии M3Y взаимодействий
(BDM3Y1), описываемых элементами G-матрицы парижского потенциала нуклон-нуклонных
взаимодействий. Из расчетов получен перенормировочный фактор потенциала фолдинга и опре-
делена его зависимость от энергии. Также изучены зависимости от энергии реальной и мнимой
частей потенциала и полного сечения реакции. Оценены (реальный и мнимый) интегралы объ-
ема потенциала, а также значения χ2/N для 14 величин энергий.
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